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Február 26-án délután a kép-
viselő-testület tagjai gyűltek
össze a letenyei városháza
emeleti termében, hogy meg-
hallgassák a helyi lakosok ész-
revételeit, illetve közérdekű ja-
vaslatait.A hallgatóság sorában
helyet foglalók egyike szóvá
tette, hogy a közmeghallgatást
szerény érdeklődés övezte, il-
letve ugyancsak ő hozta elő a
képviselő-testületi tagok felé
megfogalmazott kritikaként, hogy
szerinte kevésbé volt meghir-
detve az esemény, ami szintén
okozhatta az érdeklődés hiányát.

Farkas Szilárd polgármes-
ter beszámolójában nem hall-
gatta el a problémás ügyeket.
Szólt arról, hogy a benyújtott
pályázatok jelentős részét –

Közmeghallgatás Letenyén
például az Eötvös utcai óvoda
felé történő járda építésére, a
Szent Imre herceg utca burko-
latának, a közös önkormányzati
hivatal épületének, a városi
könyvtárnak, vagy az egyik
ravatalozónak a felújítására,
illetve egy traktor beszerzésére
szóló igényüket – forráshiány
miatt – elutasították. A polgár-
mester úgy fogalmazott: ezek a
pályázatok tartalmilag és for-
mailag is megfeleltek a kiírás-
nak, vagyis nem az önkor-
mányzat hibája, hogy nem tud-
ták megvalósítani a tervezett
programot. Nyert viszont a
regionális kerékpárút fejlesz-
tésére kiírt pályázat, amelynek
lebonyolítója a vármegyei ön-
kormányzat. Ezzel a beruházás-

sal kapcsolatban viszont a helyi
lakosoknak vannak, illetve vol-
tak fenntartásaik, például a
közlekedés rendjének átalakítá-
sából adódó balesetveszély
vagy a parkolás rendjének meg-
változása miatt. Ugyan azóta
néhány változtatási javaslatot
már sikerült a tervezőkkel
elfogadtatni, ám a beruházás a
fórumon megfogalmazottak sze-
rint „nem fog tetszeni a lete-
nyeieknek”. A közmeghallgatá-
son konkrét javaslatként el is
hangzott, hogy a nagyobb for-
galmat lebonyolító Bajcsy-Zsi-
linszky utcában, az üzem-
anyagtöltő állomás közelében,
az egyik helyi nagyfoglal-
koztató üzeme elé ennek a pro-
jektnek a megvalósítása során
mindenképpen szükséges lenne
egy kijelölt gyalogos átkelő-
hely létesítése is.

A polgármesteri beszámoló
egy másik problémát, az ivó-
vízellátás nehézségeit is fel-
színre hozta. Farkas Szilárd
kiemelte: nemcsak a folyama-
tosan jelentkező csőtörésekkel
kell megküzdeniük, de a város
ivóvízszükségletét biztosító kút
is felújításra, illetve fejlesztésre
szorul. Ennek tervezett költsé-
ge nettó 500 millió forint, amit
sem a város, sem a szolgáltató
nem tud biztosítani. Tovább
fokozza a helyzetet, hogy az
állami beruházásként épülő, s
már mintegy 80 százalékos ké-
szültségi fokon álló Letenyei
Mura Tanuszoda nevet viselő
létesítmény hamarosan jelent-
kező vízszükségletének kielé-
gítésére egyik alternatívaként
éppen ennek a kútnak a hasz-
nálata vetődött fel. A másik

lehetséges megoldás a már
évek óta bezárt strandfürdő víz-
ellátását biztosító kút haszná-
lata lenne. Ezzel a problémafel-
vetéssel kapcsolatban viszont
semmilyen reakció nem érke-
zett a megjelent letenyeiek ré-
széről. Ugyancsak a polgár-
mesteri beszámolóban Farkas
Szilárd kitért az elhanyagolt
épületek – például a városköz-
pontban található volt kínai
áruház, vagy a Baross Gábor
utcai volt élelmiszerbolt – álla-
potára. Ezzel kapcsolatban olyan
megjegyzés érkezett a jelenlé-
vők részéről, hogy a városkép
javítása közös érdek és közös
ügy, abból mindenkinek ki kel-
lene vennie részét. A közmeg-
hallgatást zárásként egy másik
felszólaló pedig abbéli véle-
ményének adott hangot, hogy
egy olyan kis közösségben,
mint a letenyei, nagyobb össze-
fogásra lenne szükség, mellyel
a városvezető is egyetért.

Farkas Szilárd polgármester
hozzátette: a közmeghallgatás a
tavalyi évben valóban nem ke-
rült megtartásra, nyáron bekö-
vetkezett és hosszabb ideig tar-
tó betegsége miatt, melyre a
Zala Vármegyei Kormányhiva-
tal 2024. február elején tör-
vényességi felhívást juttatott el
Letenye Város Önkormányza-
tához. A törvényességi felhí-
vásnak természetesen azonnal
eleget tett az önkormányzat –
fogalmazott a polgármester, aki
hozzátette azt is: mindezt egy
közösségi oldal azonnal ki is
használta annak érdekében, hogy
az önkormányzatot, a képvise-
lő-testületet és a polgármestert
törvénysértéssel vádolhasson meg.

Az érdeklődés most csekély volt.



A Zala Vármegyei Diák-
sport Szövetség a 2022-2023.
tanévi diákolimpia aktivitási
díjátadó ünnepségét tartották
meg a zalaegerszegi Korona
Szalonban. A díjakat Balaicz
Zoltán, Zalaegerszeg polgár-
mestere, , a vár-Pácsonyi Imre
megyei közgyűlés alelnöke és
Sárközi István, a Zala Várme-
gyei Diáksport Szövetség el-
nöke adta át.

Balaicz Zoltán köszöntőjé-
ben kiemelte, hogy Zala a test-
nevelés terén mindig szép ered-
ményeket ért el. A 2022-2023-as
tanévben Zalában 68 általános
iskolában 20 405 gyermek ta-
nult, ebből 3628 vett részt vala-
mely sportág diákolimpiai küz-
delmében, a középiskolásoknál
pedig 24 iskola 13 762 tanuló-
jából 2128 versenyzett. Ki-
emelte, hogy nem csak a sike-
rekre kell koncentrálni, hanem
arra is: ha a fiatalok elkezdik a
sportolást, nyert ügyről lehet
beszélni. Az eseménynek két
célját fogalmazta meg: elismer-

Diákolimpia aktivitási díjátadó Zalaegerszegen

ni azokat az iskolákat és peda-
gógusokat, akik segítik kibon-
takozni a tehetségeket, más-
részt megmutatni, hogy milyen
fontos szerepe van a gyer-
mekek életében a pedagó-
gusoknak.

Pácsonyi Imre szintén kö-
szöntötte a megjelenteket. Sze-

rinte egy iskolának a sikeres-
ségét nem csak a tanulmányi
eredmények mutatják meg, ha-
nem az is, hogy milyen sport-
eredményeket érnek el az ott
tanulók. Megköszönte az intéz-
ményvezetőknek a támogatást,
hogy a sportolásban segítik a
gyerekeket és a testnevelőket.

Sárközi István záróbeszédé-
ben megköszönte mindenki
munkáját, s úgy vélte ez az
ünnepség is megmutatta, hogy
vannak értékek és van jövője
is munkájuknak.

Díjazottak. A 2022/2023.
tanévi Diákolimpia körzeti test-
nevelője díj: Bognár Szabolcs
Károly (Zalaegerszegi Kölcsey
Ferenc Gimnázium), Császár
Renáta (Deák Ferenc Általános
Iskola és Gimnázium, Zala-
szentgrót), Csikós József (Keszt-
helyi Vajda János Gimnázium),
Farkas József (Dr. Mező Fe-
renc Gimnázium, Nagykanizsa),
Gyarmati Tibor (Miklósfai Ál-
talános Iskola), Kissné Szat-
mári Szilvia Mária (Kerkai
Jenő Általános Iskola, Cseszt-
reg), Szanati József (Tófeji

Kincskereső Általános Iskola),
Tamás Olga (Becsehelyi Álta-
lános Iskola).

A 2022/2023. tanévi Diák-
olimpia fiatal vármegyei test-
nevelője díj: Dudora Niko-
lett (Muraszemenyei Általános
Iskola).

A 2022/2023. tanévi Diák-
olimpia legaktívabb vármegyei
iskolája díj általános iskola
(igazgató/testnevelő): Csertán
Sándor Általános Iskola, Alsó-
nemesapáti (Fehér Attila / Vincze
Enikő Márta), Becsehelyi Álta-
lános Iskola (Simonné Benkő
Edit / Tamás Olga), Murasze-
menyei Általános Iskola (Bedő
Ildikó / Dudora Nikolett).

A 2022/2023. tanévi Diák-
olimpia legaktívabb vármegyei
iskolája díj középiskola: Keszt-
helyi Vajda János Gimnázium
(Varga Szabolcs Gábor / Csikós
József), Dr. Mező Ferenc Gim-
názium, Nagykanizsa (Kötőné
Fazekas Judit / Farkas József),
Zalaegerszegi Zrínyi Miklós
Gimnázium (Schneider János /
Karvalits Levente). (Forrás: Za-
la Vármegye Önkormányzata)

A díjazottak a díjátadókkal.

Bemutatkozó látogatásra
érkezett és a Zala Vármegyei
Közgyűlés elnökével egyezte-
tett minap Kelemen Gertrúd
főkonzul. Magyarország lend-
vai főkonzulátusának vezetője
dr. Pál Attilával folytatott be-
szélgetése során áttekintették a
szlovén-magyar határon át-
nyúló együttműködések Zala

Főkonzuli látogatás a Vármegyeházán

vármegyei vonat-
kozásait. Az egyez-
tetés zárásaként a
felek megállapod-
tak a találkozások
rendszeressé tételé-
ben, amely által fo-
lyamatosan napra-
kész információk-
kal rendelkezhet-
nek az együttmű-
ködés formálásához.

Kölcsönösen ki-
hangsúlyozták az
anyaország és a
külhoni magyarság
szoros viszonyát is,
amelyet a Muravi-
déki Magyar Ön-
kormányzati Nem-
zeti Közösség kö-
zös örökség megőr-
zésében a várme- Kelemen Gertrúdot fogadta dr. Pál Attila.

gye önkormányzata támoga-
tásával végzett munkája erősít.
Kelemen Gertrúd korábbi mun-
kái két fő szakterületként a
külhoni magyarságot és a kul-
turális diplomáciát érintették,
tapasztalatai számos előnyt hor-
doznak a szlovéniai magyarság
számára. (Forrás: Zala Várme-
gye Önkormányzata)
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A Muraszemenyei Napközi-
otthonos Óvoda szülői szerve-
zete és nevelőtestülete első al-
kalommal hívta jótékonysági
óvodabálba a környékbelieket.
A bálra február 24.- én került sor
Csörnyeföldön, a faluházban.

A rendezvényt nagy érdek-
lődés övezte. Az óvodát fenn-
tartó intézményi társulás tele-
püléseinek lakói – Muraszeme-
nye, Csörnyeföld, Kerkaszent-
király, Szentmargitfalva – szép
számban megjelentek a hagyo-
mányt teremtő farsangi bálon,
megmutatva ezzel a térség
összefogó, támogató erejét.

Elsőként Rohonczi-Hökkön
Hajnal, a szülői szervezet elnö-
ke köszöntötte a jelenlévőket és
méltatta az óvoda, a pedagó-
gusok, a dajka munkáját, ezt
követően Szőcs-Lukács Emese
óvodaigazgató megnyitotta a
bált. Köszöntötte Stropka Jó-
zsefnét, az óvodát fenntartó in-
tézményi társulás elnökét, Mu-
raszemenye polgármesterét, Hó-
bor-Sztrahia Krisztinát, Csör-
nyeföld polgármester asszonyát

Jótékonysági óvodabál Csörnyeföldön
és jegy-dr. Resch Karolina
zőasszonyt.

Köszöntőjében az óvodave-
zető elmondta, hogy az első,
hagyományteremtő szándékkal
megszervezett óvodabálnak több
célja is van. Egyrészt szeret-
nék, ha a rohanás, a sok munka
közben mindenki meg tudna
egy pillanatra állni, pihenni,
tudna szórakozni, másrészt pe-
dig nagyon fontos, hogy a kol-
légák és a szülők egy ilyen ren-
dezvény alkalmával is együtt-
működjenek, hiszen az ő közös
munkájukkal érhető el csak az
a fontos, nemes és sikeres óvo-
dai nevelő munka, amely nél-
külözhetetlen egy intézmény
életében. Hangsúlyozta, hogy a
jótékonysági bál teljes bevé-
telét az óvodásokra, az óvoda
pedagógiai programjának meg-
valósítására fordítják.

Zárásként az igazgató meg-
köszönte a rengeteg támoga-
tást, a tombola-felajánlásokat, a
belépőjegyek és pártolójegyek
megvásárlását. A szülői mun-
kaközösség és kollégái aktív,

fáradtságot nem ismerő mun-
káját külön kiemelte.

A mulatságot megelőzően
kulturális műsorral kedvesked-
tek a szervezők a jelenlévők-
nek. Fellépett Havay Viktória
népdalénekes, etnográfus, a
Népművészet Ifjú Mestere, aki
a Horsa Banda és a 'Havay
Viktória és a Cápok formációk
énekese, több más zenei projekt
mellett. Legfőbb célja az auten-
tikus magyar népdal és népzene
megismertetése és megszeret-
tetése mind a hazai, mind a
külföldi közönséggel, valamint
a népdal funkcióban élésének
hiteles közvetítése minden kor-
osztály számára. Előadásában

három moldvai népdalt hall-
gathatott meg a közönség, ko-
boz kísérettel. Ezt követően
Ditta lépett a színpadra. Szín-
ház és musical akadémiát vég-
zett Budapesten, majd a Pécsi
Tudományegyetem befejezté-
vel a tanári pályán folytatta pá-
lyafutását, főként ének-zene ta-
nítással.

Zárásként az óvoda szülői
szervezetének előadásában a Há-
rom pösze lány című magyar
népmese feldolgozásán nevet-
hetett a közönség. A talpalá-
valót húzta, hajnali há-Misike
romig, köszönet érte.

Szőcs-Lukács Emese
igazgató

Gazdag volt a kulturális műsor.

A Magyar Falu Programban,
az „Önkormányzati tulajdonú in-
gatlanok fejlesztése” című felhí-
vásra nyújtott be pályázatot Le-
tenye Város Önkormányzata. A
Bajcsy utcai I. számú közteme-
tő ravatalozójának felújításáról
döntött a képviselő-testület.

Amennyiben a benyújtott
pályázat pozitív bírálatban ré-
szesül, akkor a tervek szerint az
épület külső és belső felújítása
történhet meg. A tárolóhelyi-
ségből korszerű akadálymentes
mosdót is tartalmazó vizes-
blokk készül. A falak alatt utó-
lagos vízszigetelés készül. A

Pályázatot nyújtottak be
padlóburkolatok cseréje is meg-
történik. Az épületen lévő külső
és belső nyílászárók cseréje tör-
ténik. Az épület villamos háló-
zata teljes felújításra kerül,
szabványosítással, kapcsolók-
kal és világítótestekkel. Az
épület körüli fedett és nyitott
felületek térburkolatai cserére
kerülnek. Az épület vízelveze-
tési munkái is elvégzésre kerül-
nek. A bruttó 48 millió forint
összköltségű pályázat eredmé-
nye március végére várható, er-
ről kormány-Gyopáros Alpár
biztos tájékoztatta Farkas Szi-
lárd polgármestert.

Február 22-én délután a társasági adóLetenye Sportegyesület
(TAO) támogatása ügyében egyeztetett polgár-Farkas Szilárd
mester, , a Letenye Sportegyesület elnökségi tagja ésZsohár Imre
Szerdahelyi László ügyvezető. A további támogatás lehetőségét is
szem előtt tartják az egyeztetésen elhangzottak alapján. Közel 12
millió forint TAO támogatást kap az egyesület, melyet az utánpót-
lás-nevelésre fordítanak – fogalmazott a határ menti város polgár-
mestere, aki hozzátette: az ősz folyamán egy helyi cég is támo-
gatást kíván adni az egyesületnek a társasági adóelőleg terhére. A
cég ügyvezetetésével már felvette az önkormányzat a kapcsolatot.

TAO támogatásra számíthatnak

2024. március
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Az idén az első, összes-
ségében pedig már a második
alkalommal, evangelizációval
egybekötött adományosztás volt
az egyedutai városrészben lévő
Happy Bike Kerékpáros Cent-
rumban.

Rengeteg holmi talált gaz-
dára, aminek mindig nagyon
örülünk. Hatalmas csomagok-
kal megrakodva, a szívükben
Jézussal mentek haza a részt-
vevők. Az élelmiszerek vásár-
lását a Krisztus Szeretete Ala-
pítvány támogatta – fogalma-

Adományosztás volt Letenyén
zott Sólyomváriné Szabó Ág-
nes, a Krisztus Szeretete Egy-
ház lelkipásztora, aki megkö-
szönte polgár-Farkas Szilárd
mesternek, hogy rendelkezésre
bocsátotta az épületet és lehe-
tőséget adott az ismételt evan-
gelizációra, adományosztásra.
Farkas Szilárd elmondta: a
jövőben is együtt kívánnak mű-
ködni minden olyan szervezet-
tel, akik jótékony, politikamen-
tes, közösségi támogatásokat le-
bonyolítják, hiszen mindezekre
igény mutatkozik a városban.

Első alkalommal rendeztek
hagyományos fánksütést Kis-
tolmácson.

Húshagyó kedden a Máltai
Szeretetszolgálat kistolmácsi ön-
kéntesei és a Kistolmács Jövőjéért
Egyesület néhány tagja 13 kg liszt-
ből készített hagyományos szala-
gos fánkot. A farsangi finomságot
minden helyi lakoshoz eljuttat-
ták a helyi önkormányzat falu-
buszával a polgármester közre-

Fánksütés Kistolmácson
működésével. A kísérők pedig
hagyományos maszkásoknak öl-
tözve segítettek a kiszállításban.

Az alapanyagot a Kistol-
mács Jövőjéért Egyesület biz-
tosította, az előkészületek és a
sütés a művelődési ház kony-
hájában zajlott.

A visszajelzések alapján na-
gyon örültek a finomságnak,
ezért tervezik a kezdeményezés
folytatását.

A fánksütő csapat.

Február 27-én soron kívüli
ülés összehívására került sor a
letenyei városháza dísztermé-
ben – tájékoztatta lapunkat
Farkas Szilárd polgármester. A
képviselő-testület három napi-
rendi pontot tárgyalt sürgős-
séggel. Letenye Város Önkor-
mányzata 2023. évi költségve-
téséről szóló 3/2023. (II.16.)
önkormányzati rendelet negye-
dik alkalommal történő módo-
sítását vitatták meg és fogadták
el az önkormányzati képvise-
lők. A rendelet módosítását a
2023. évben, a bevételek ala-
kulását és kiadásokat befo-
lyásoló tényezők indokolták.
Mindezek által a bevételi és
kiadási főösszeg 2.189.688.511
forintra változott.

Indokolt volt a város önkor-
mányzata összesített közbeszer-

Soron kívüli ülés Letenyén
zésének 2024. évi elfogadása
is. A 2024-es évben előre lát-
hatólag 2 közbeszerzési eljárást
szükséges lefolytatni nemzeti
eljárásrendben:„Bölcsődefejles
ztés Letenyén” című, RRF-
1.1.2-21-2022-00113 azonosí-
tószámon nyilvántartott projekt
árubeszerzése, valamint a „Zala
Kétkeréken – Kerékpárút-fej-
lesztés Letenye, Becsehely,
Tornyiszentmiklós, Dobri, Ker-
kaszentkirály, Muraszemenye és
Murarátka településeken” TOP_
PLUSZ-1.2.1-21-ZA2-2022-
00005 azonosító számon nyil-
vántartott projekt építési beru-
házása.

A képviselő-testület az ön-
kormányzat tulajdonában álló
ÉKKÖV Kft. gazdasági ügyeit
érintő döntést is hozott – tette
hozzá Farkas Szilárd.

Letenye Város Önkormány-
zata kisebb megszakításokkal
1998. óta vett részt szociális
földprogram pályázatokban, il-
letve a 2021. évben bevezetett
névváltozást követően családi
portaprogramokban – fogalma-
zott polgár-Farkas Szilárd
mester.

A város önkormányzata
2023. évben már nem pályázott
a Társadalmi Esélyteremtési
Főigazgatóság által kiírt családi
portaprogram pályázatra az ad-
minisztrációs terhek és a prog-
ram lebonyolítása során elvárt
követelmények támogatási ösz-
szeggel arányban nem álló
megnövekedése miatt. Tudatá-
ban viszont annak, hogy a la-
kosság körében nagy népszerű-
ségnek örvendett a korábbi
szociális földprogramok kisál-
lattartási alprogramja, amely-
nek keretében előnevelt csirke
és táp került biztosításra, gon-
doltunk egy saját, letenyei, pá-
lyázati kiírásoktól független ba-
romfitartási program indítására
– tette hozzá a polgármester,
melynek kidolgozásában az
önkormányzat részéről Mikóné
Farkas Ildikó alpolgármester, a
közös önkormányzati hivatal

Új baromfitartási programot indít Letenye
részéről pedig Gál Zsuzsanna
osztályvezető vettek részt.

Annak érdekében, hogy a
program mielőbb elindulhas-
son, került kidolgozásra a Le-
tenyei Baromfitartási Program-
ról szóló önkormányzati rende-
lettervezet, melyet a város kép-
viselő-testülete február 15-i
ülésén jóvá is hagyott – tette
hozzá a város vezetője.

A Letenyei Baromfitartási
Program célja az, hogy a város-
ban élő, kisállattartási feltéte-
lekkel rendelkező, szociálisan
hátrányos helyzetű lakosok ré-
szére a saját és a családi szük-
ségletek kielégítésének elősegí-
tése érdekében előnevelt csirke
és a csirkék neveléséhez táp
kerülne kiosztásra. A program-
ban résztvevők felé az elvárás
annyi, hogy a csirkéket nevel-
jék a jó gazda gondosságával,
valamint a megtermelt javakat
saját és családjuk megélhetésé-
nek javítására használják fel, az
önkormányzattól kapott és a
megtermelt javakat ne értéke-
sítsék. Letenye Város Önkor-
mányzata 2024. évi költségve-
tésében a Letenyei Baromfitar-
tási Program megvalósítására
került előirányzat tervezésre. A

tervek szerint az idei évben 30
kérelmező/család juthatna csa-
ládonként 20 db előnevelt csir-
kéhez és 20 kg táphoz. Ez az
előzetes kalkulációk szerint
összesen 870.000 Ft kiadást je-
lentene a város önkormányzata
számára. A programot legké-
sőbb március 30. napjáig hir-
deti meg az önkormányzat, de
előtte a város idősügyi taná-
csával is egyeztetnek. A meg-
hirdetést követően benyújtott
pályázatok elbírálásáról a kép-
viselő-testület dönt. A rendelet
szerint a baromfitartási prog-
ramban az a letenyei lakó-
hellyel rendelkező személy ve-
het részt, aki a baromfitartás-
hoz szükséges tárgyi feltételek-
kel rendelkezik és egészségká-

rosodási és gyermekfelügyeleti
támogatásban, vagy foglalkoz-
tatást helyettesítő támogatás-
ban, vagy rendszeres gyermek-
védelmi kedvezményben része-
sül, vagy közfoglalkoztatott,
vagy megváltozott munkaké-
pességű, vagy olyan egyedülélő
nyugdíjas, akinek a havi nettó
jövedelme az érvényes bruttó
minimálbér havi összege 60 %-
át nem haladja meg, vagy olyan
családban élő nyugdíjas, akinek
a családjában az egy főre jutó
havi nettó jövedelem az érvé-
nyes bruttó minimálbér havi
összege 50 %-át nem haladja
meg. A baromfitartási program-
ban háztartásonként egy sze-
mély vehet részt – fogalmazott
Farkas Szilárd.



Murakeresztúr, Fityeház Önkormányzatának melléklete
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Húsvéti hímestojás-kiállí-
tást és tojásfestő kézműves fog-
lalkozást tartanak Murakereszt-
úron. Körmendiné Tarrósy Pi-
roska március 16-án 15 órától
tojásfestő foglalkozást tartott a
Murakeresztúri Művelődési Ház-
ban. A művésznő különleges,
horvát és magyar mintákkal
díszített húsvéti tojásait már
korábban, március 12-től meg-
csodálhatták a művházban meg-
nyíló kiállításán, amit Kovácsné
Deák Erzsébet szervezett.

Piroska Murakeresztúron
született, ma Őriszentpéteren
él. Nemcsak megmutatta, ho-
gyan kell ezeket a gyönyörű
mintákat felfesteni a tojásra, de
eredetükről, történetükről is
mesélt. Aligha találni ennél
jobb húsvéti családi programot.

Horvát-magyar húsvéti tojások

Horvát és magyar népi mintá-
val díszített tojásokból lesz
kézműves foglalkozással egy-
bekötött kiállítás.

Murakeresztúr Önkormány-
zata 2024. február 10-én be-
mutatta a böllérfesztivál 10.0
verzióját! Nemcsak a verziója
és a bemutatás időpontja volt
10-es, ugyanis több számban is
csúcsdöntésről írhatunk, így a
résztvevők, árusok és a vendé-
gek számában, de még hangu-
latában is kiemelkedett.

Az első programokat, a disz-
nóvágásokat már reggel fél hét-
kor lehetett látni, amihez ez-
úttal hat csapat készített külön-
féle applikációkat. A főszerep-
lők mindezt nem sokáig élvez-
hették, de különböző formá-
ciókban, hurka, kolbász, pecse-
nyék stb. biztosították tovább-
élésüket, míg egy másik ben-
dőbe nem kerültek.

Ezeket az alkalmazásokat öt
fős, kiváló szakértőkből álló
versenybizottság értékelte. El-
nöke a MagyarNémeth József,
Nemzeti Gasztronómiai Szö-
vetség Déli Régiójának elnöke,
Venesz- és életműdíjas séf volt.
Tagjai is a műfaj szakértői
közül kerültek ki ,Ihász Gábor
a Zalaapáti Zöld Elefánt étte-

Murakeresztúri Böllérfesztivál 10.0
rem séfje, aBencsik István
Zalaapáti Zöld Elefánt étterem
séfhelyettese, Koczor Norbert
szakácsmester és Trojkó Ervin
szakácsmester.

A 10.0-s program zenei ol-
dala is sok újdonsággal szol-
gált. , ami nemRetroleummal
keverendő össze a petrólum-
mal, egy fiatal, dinamikus, élő
zenét játszó zenekar, akiknek
fontos az, hogy a retró zenét
életben tartsák. Illés, LGT, R-
GO, Máté Péter, Hungária,
Bikini, Edda, Republic dalok-
kal szórakoztatták a vendége-
ket. Az A.N.T. Zenekar reper-
toárjában még a csapatok nótái
is szerepeltek.

Az új program bemutatóján
Polgár Róbert polgármester ki-
emelte, hogy a böllérfesztivál
küldetése a háztáji, a murake-
resztúri tradíciók feleleveníté-
se. A közösség ereje pedig az
eltelt tíz év alatt is megmutatta,
hogy újabb csodákra is képes.
Megmozgatta a környéket is,
így a vármegye több pontjáról
is érkeztek. Professzor dr. Ga-
dányi Károly Murakeresztúr

díszpolgára horvát nyelven kö-
szöntötte a résztvevőket és a
Horvátországból érkező vendé-
geinket. , azDr. Molnár Zoltán
Innovatív Dél-Zala Vidékfej-
lesztési Egyesület elnöke a ha-
gyományok ápolásának fontos-
ságát emelte ki beszédében.
Bene Csaba, a Zala Vármegyei
Közgyűlés alelnöke ugyancsak
kiemelte, hogy a közösség-
építés terén is élen járnak Mu-
rakeresztúron. Büszkék lehe-
tünk arra, hogy ezeket a tradí-
cióikat átadják a gyermekek-
nek, akik továbbvihetik a tüzet.
A rendezvény fővédnöke, Cse-
resnyés Péter országgyűlési
képviselő is köszönetet mon-
dott a résztvevőknek, a feszti-

vált támogató önkormányza-
toknak, vállalkozóknak és szer-
vezeteknek. Biztatta őket, hogy
a jövőben is tartsanak ki, szer-
vezzék meg a fesztivált, mely a
gasztronómián túl rengeteg él-
ményt ad a látogatóknak.

A beszédek után Polgár Ró-
bert polgármester a Hűség Baj-
nokai serlegekkel és okleve-
lekkel díjazta a Keresztúri Szik-
racsapók Magyarcsapatát és a
Vöröskeresztet, mivel mind a
10 alkalommal megrendezésre
kerülő böllérfesztiválon jelen
voltak. Különdíjas csapatként a
fityeházi Töpörtyű Ördögök is
átvették oklevelüket a rész-
vételüket illetően.

Polgár Róbert keresztúri polgármester köszönti a vendégeket
és a csapatokat.

A Keresztúri Szikracsapók immár tizedszer vettek részt a Mura-
keresztúri Böllérfesztiválon.

(Folytatás a . oldalon)II
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2024-ben tartják meg a Keresztúr nevű tele-Murakeresztúron
pülések nagy találkozóját.

Béli Krisztina Zavarkó József Tislericsjegyző, alpolgármester,
Antal, Kondric Kornél Rezsek Zsolt Nemeske-és képviselők
resztúrra Keresztúr Nevű Települések Szövetségéneklátogattak a
közgyűlésére. Itt az egyik fő téma az idei keresztúri nagy találko-
zó volt, amelyre több mint 500-an érkeznek majd Murakeresztúrra
határon innen és túlról. Nagy megtiszteltetés és öröm, hogy mi
lehetünk majd a szövetség találkozójának a házigazdái – olvas-
ható a murakeresztúri önkormányzat közleményében.

„Az a célunk, hogy keresztúri testvéreinknek megmutassuk
gyönyörű vidékünket, Murakeresztúr különleges horvát-magyar
kultúráját. A találkozó július 11-től 14-ig tart majd, rengeteg szín-
vonalas szakmai programmal, zenével, tánccal, színházzal és
sporttal. Ifjúsági, gyermek és felnőtt programokkal. Legutóbb 11
évvel ezelőtt volt nálunk ehhez hasonló találkozó. Most még gaz-
dagabb, még színesebb programmal készülünk. Tovább erősítjük
tovább építjük magyar-magyar kapcsolatainkat” – írják.

Murakeresztúron találkoznak

Már készülődnek a Keresztúr Nevű Települések Szövetségé-
nek nagy találkozójára, amit idén Murakeresztúron tartanak
majd meg.

Az elmúlt évek egyik leg-
fontosabb fejlesztése ez, amire
talán a legbüszkébbek lehetnek
Keresztúron. Új, széles, sima,
gyönyörű bicikliút épült Mura-
keresztúron, a Mura partján. A
bringaút, ha a teljes szakasza
elkészül, köti majdMolnárit
össze , Murakereszt-Őrtilossal
úrt is érintve, egyedülálló ter-
mészeti környezetben. A beru-
házás komoly lendületet adhat
a település turizmusának. A te-
lepülés vezetése már erre is
elkezdte felkészíteni Kereszt-
úrt: pumpapályát építettek, az
önkormányzatnál bringát lehet
bérelni, Keresztúron egyre több
szálláshely létesül, termelői
piacot nyitottak fagyizóval és
pizzázóval, és új munkagépet
szereztek be a bringaút kar-
bantartásához is.

Új, gyönyörű bicikliúttal lett
gazdagabb Murakeresztúr

És legalább ilyen fontos az
is, hogy a keresztúriak védett
útvonalon, két keréken, zölden
közelíthetik meg a szomszédos
településeket. Bár a projekt
hivatalosan télen zárult, így is
méltó módon ünnepelték meg
az új kerékpárutat. A kanizsai
oldtimer biciklisek felvonulásá-
val, álló fogadással, közös brin-
gázással. De tartanak majd még
nagyobb avatóünnepséget a
tavasz érkeztével.

És még egy fontos hoza-
déka van ennek a fejlesztésnek,
a bicikliúthoz kapcsolódóan új
vasúti átkelőket is építettek,
tovább fejlesztették Keresztúr
autós közlekedését is. Ki tudják
vezetni a bánya teherautó for-
galmát! Csöndesebb, tisztább
és biztonságosabb lesz Ke-
resztúr közlekedése.

Ünnepélyesen felavatták a Mura-menti kerékpárút murakereszt-
úri szakaszát. A képen balról jobbra: Kelei Zita (Őrtilos polgár-
mestere), Cseresnyés Péter (országgyűlési képviselő), Polgár
Róbert (Murakeresztúr polgármestere), Bene Csaba (A Zala Vár-
megyei Közgyűlés alelnöke).

Ha már az időjárás nem is,
a zsűri díjesőt hozott, ugyanis
külön-külön díjazták a legjobb
leves, főétel, hurka, kolbász és
töpörtyű készítőjét is, amiben a
következő eredmények születtek:

Leves: 1. Csontdarálók
(Szombathely), 2. Südők (Tót-
szerdahely), 3. ÍzBirodalom
(Nagykanizsa). Főétel: 1. Sü-
dők, 2. Csontdarálók, 3. Ke-
resztúri Szikracsapók (Murake-
resztúr). Kolbász: 1. ÍzBiroda-
lom, 2. Hegylakók (Murake-
resztúr, Belezna), 3. Keresztúri
Szikracsapók. Hurka: 1. ÍzBi-
rodalom, 2. TDE ITS (Sziget-
vár), 3. Hegylakók. Tepertő: 1.
Keresztúri Szikracsapók, 2. Íz-
birodalom, 3. Töpörtyű Ördö-
gei (Fityeház). A zsűri külön-
díjasait a vendégfogadás, a
sátor díszítés és a vágás kate-
góriában pontozták a csapato-
kat: 1. Südők, 2. ÍzBirodalom,
3. Hegylakók. Különdíjak: Ma-
gyar Nemzeti Gasztronómiai
Szövetség vándorserlege: Ke-
resztúri Szikracsapók. Arany-

diploma: ÍzBirodalom, Südők,
Keresztúri Szikracsapók. Ezüst:
Csontdarálók, TDE ITS. Bronz:
Hegylakók, Töpörtyű ördögei.
Böllérfesztivál vándorserlege:
ÍzBirodalom.

A Murakeresztúri Böllérfesz-
tivál felhasználói nemcsak le, ha-
nem be is tudták tölteni a disz-
nótoros ételeket, ráadásul a büfében
és az árusoknál még meg is vá-
sárolhatták az egyes alkalmazá-
sokat. A bemutató a feltöltések-
nek is teret adott két borházban is.

Amíg a felnőttek a be-, le-
és feltöltésekkel voltak elfog-
lalva, a gyerekeknek a Kölyök-
varázs játszóház és kézműves
foglalkozás, valaminta Pity-
pang Együttes adott programot.
Sokan a vérüket is letöltötték,
amiben a Vöröskereszt aszisz-
tált. A rendezők tombolával is
gondoskodtak arról, hogy a részt-
vevőknek is legyen malaca.

A zenei programokból dél-
utánra is jutott! A Jó Laci Be-
tyár Dupla KáVé, és a mellett
Csepregi Éva Végvári Ádámés
szórakoztatták a nagyérdeműt.

Murakeresztúri Böllérfesztivál 10.0

Rekordszámú közönség volt az idei fesztiválon, az esti koncer-
tekre zsúfolásig megtelt a rendezvénysátor.

(Folytatás az . oldalról)I

A díjak átadása után az EDDA
Tribute Zenekarral Loftiés a
Begivel lehetett fokozni a
hangulatot. Akinek még ez sem
volt elég, annak ésRezsek Zsolt
zenekara húzta a talpalávalót.

Mindezek után már nem
is csoda, hogy a felhaszná-
lók máris várják Murakereszt-
úri Böllérfesztivál 11.0-s ver-
zióját!

Spirk Erzsébet
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A szárma-murakeresztúri
zású, élő,Őriszentpéteren Kör-
mendiné Tarrósy Piroska által
készített viaszolt, horvát motí-
vumos húsvéti hímes tojásokat
ismerhették meg az érdeklődök
Fityeházon, a 2024. március 12-
ig tartó könyvtári kiállításon.

– Úgy tudom, hogy saját
kedvtelésre ismerkedett a tojás-
írással…

– Őriszentpéteren 1999-ben
tanultam a méhviasszal írt hí-
mes tojások készítését, majd
ezt követően évről évre gya-
koroltam, készítettem őket.
2002-ben olvastam egy cikket
Fehérvári Józsefnéről Tótszent-
mártonból, aki megmutatta a
viasszal írt hímes tojás mun-
káit. Nagyon megörültem neki,
hogy ez a vidék ahol felnőttem,
saját, rá jellemző, egyedi hímes
tojás mintakinccsel rendelke-
zik. Megkerestem Apollónia
nénit, akitől megkaptam az első
muramenti mintákat. 2019-ben
a murakeresztúri általános is-
kolába tojásíró versenyre hívott
dr. Rácz Erika tanárnő, aki saját
maga által gyűjtött hímes tojás
mintákat adta oda nekem, hogy
írjam őket. Itt ismerkedtem
meg Ádámné Mihovics Iloná-
val, aki ma is élteti ezt a ha-
gyományt. A tótszentmártoni
Kuzma Lászlónéval pedig évek

Száztizenegy Mura menti hímes tojás
óta jó barátságban vagyunk.
Tőle is sok mintát tanultam,
mester fokon ismeri és írja a
hímes tojásokat.

A magam részéről büszke
vagyok rá, hogy ilyen értékes
néprajzi kincs van a birto-
kunkban, és szerettem volna,
hogy az itt élő emberek is ezt
tudják, ismerjék. Ezért mind a
száztizenegy – különböző min-
tával rendelkező – viaszolt to-
jást elkészítettem, hogy, be
tudjam mutatni a gyerekeknek
és az érdeklődőknek, s hogy
bárki megnézhesse őket.

A muramenti viaszolt tech-
nikával készült hímes tojások
főtt tojásra készültek, hagyo-
mányosan pirosra vannak fest-
ve. A motívumok között szere-
pel a gereblyés, szíves, sző-
lőfürtős, tulipános, pántlikás,
forgós, csillagmintás, rozma-
ring ágas, barkás. A hímes
tojásokat a szülők adták a
gyermekeiknek, a keresztszü-
lők a keresztgyerekeknek, a
lányok a locsoláskor a fiúknak.

– Voltak, vagy vannak-e
nyilvános kiállításai?

– Csak hobbim a hímes
tojáskészítés, így megtisztelte-
tés, hogy már hét éve vehetek
részt a hímeseimmel Szlové-
niában, a Vinarium kilátóto-
ronyban, a Négy ország tojá-

sai” kiállításon. Idén, ezen kí-
vül Lendván a „Bor és hímes
tojás” kiállításon is szerepelnek
a viaszolt tojásaim. Ebben az
évben a muramenti mintás
hímes tojásokat állítom ki két-
színű változatban. Az eddigi
közös kiállítások mellett Fitye-
házon, Murakeresztúron és Ri-
gyácon lesznek láthatóak a
munkáim.

– Mi lesz a kiállított horvát
motívumos hímes tojások sorsa?

– A horvát hagyományok
megőrzése számomra nagyon
fontos – én a muramenti mo-
tívumos hímes tojások által
képviselem az értékőrzést. Szü-
lőfalumban Murakeresztúron, a
Horvát Nemzetiségi Tájház és
Emlékház fogja őrizni és
időszaki kiállítások alkalmával
bemutatni ezt a tradíciót.

Kovácsné Deák Erzsébet
művelődésszervező és

könyvtáros

Körmendiné Tarrósy Piroska.

A óvodások és kí-fityeházi
sérőik 2024. február 28-án meg-
látogatták a húsvéti tojáskiállí-
tást a könyvtárban. A gyerekek
ajándékként, aranyos kis mon-
dókát adtuk elő a könyvtá-
rosnak, majd megcsodálták a
sok-sok piros tojást, amit Kör-
mendiné Tarrósy Piroska ké-
szített.

A szemet gyönyörködtető
tojások örömet és vidámságot
csaltak a picik arcára. A látoga-

Hímes tojások között

tás során lehetőség volt fából
készült, húsvéti puzzle ügyes-
ségi játékok kipróbálására is.
Voltak, akik boldogan mentek a
könyvespolcokhoz, hogy kivá-
lasszák a számukra legkedve-
sebb mesekönyvet. Mindig öröm-
mel érkeznek a könyvtárba,
mert tudják, meglepetés is várja
őket, ahogy ezen a napon is.

Kovácsné Deák Erzsébet
művelődésszervező és

könyvtáros

Felnőttképzési engedély: E/2020/000146

Elérhetőségek:

email.: titzala@t-online.hu

Telefon: 30-429-0057 / 30-477-6070

www.titzala.hu

Értesüljön híreinkről,
írásainkról, képgalériákról

a Facebookon is!
Keresse ott a

adatlapját,Zalatáj Kiadó
és a Tetszik gombra

kattintás után
értesülhet

internetes tartalmainkról is.

Se sms-ben, se messengeren!
Kérjük, hogy szerkesztőségünknek se sms-ben, se messengeren

ne küldjenek

fotókat, írásokat, közleményeket!
Ezeket e-mailon fogadjuk a következő címeken:

zalataj@zelkanet.hu

zalatajkiado@gmail.com

Köszönettel:
a Zalatáj szerkesztősége
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Régi probléma Murake-
resztúron, hogy akik nem is-
merősek a településen, nehezen
találták meg a Honvéd út 2/A
és 2/B számot. Ez sok bosszú-
ságot, felesleges köröket oko-
zott. Ezért új utcatáblát tettek
ki az önkormányzat munkatár-
sai, hogy mindenki könnyen
eligazodhasson. Így most már

Új utcatábla
nem fogják eltéveszteni az
irányt azok sem, akik a külterü-
letekről érkeznek a Honvéd út
2/A-hoz és B-hez.

Az elmúlt időszakban Mu-
rakeresztúron igényes, szép,
kétnyelvű utcatáblákat helye-
zett ki az önkormányzat: hor-
vátul és magyarul is kiírták az
utcák neveit.

Így már senki nem téveszti el az utat.
Felújítják, szigetelik és ener-

giatakarékossá teszik a mu-
rakeresztúri óvodát. Az épület
tetejére március elején szerel-
ték fel az új napelemeket, ame-
lyeknek köszönhetően töredé-
kére csökken majd az energia-
költsége az intézménynek. Az
önkormányzat célja az, hogy a
település intézményei, épületei
minél inkább önellátóvá vál-
janak.

Az óvoda azonban nemcsak
gazdaságosabb, hanem ottho-

Felújítják az óvodát
Napelemmel termelt energia

nosabb, szebb és modernebb is
lesz. Olyan 21. századi intéz-
mény, ahova a gyerekek szíve-
sen járnak, és ahova a szülők
szívesen viszik el őket. A te-
lepülés vezetése azt szeretné,
hogy a keresztúri családok
helyben megkaphassák a leg-
jobb minőségű szolgáltatáso-
kat. Ne kelljen a városba vinni
a gyereket, ha biztonságban
szeretnék tudni őket, ha szín-
vonalas oktatásban akarják ré-
szesíteni őket.

Zöldenergiára áll át az óvoda.

Újra van bankautomata

Fényárban a pálya

Új pályavilágítással gazda-
godott a Murakeresztúri Sport-
egyesület. Négy 12 méter ma-
gas, masszív, saját hegesztésű

vasoszlopra helyeztek fel nagy
fényerejű reflektorokat. Így most
már este is tudnak mérkő-
zéseket és edzéseket tartani.

A murakeresztúri önkormány-
zati hivatal oldalába új bankauto-
matát telepítettek. A keresztúriak
így már 0-24 órában tudnak
pénzt felvenni a hivatalnál. Az

önkormányzat közbenjárása nél-
kül nem valósulhatott volna meg
ez a fejlesztés, különösen sokat
tett érte jegyzőBéli Krisztina
és alpolgármester.Zavarkó József



HIRDETÉS

520 .24  március Dél-Zala Murahíd



6 2024. márciusDél-Zala Murahíd

H
ungarikum

H
ungarikum

Várom régi és leendő megrendelőimet:

Farkas Tibor pálinkafőző mester

Nagylengyel

Telefon: 30/586-3090

• • • •Bérfőzés Kereskedelmi főzés Palackozás Értékesítés

A főzési díj bruttó 2000 Ft/l

Nálam az 40-50 l pálinkának a főzési ideje 10-12 óra,

nem egylépcsős rendszerben, hanem hagyományos módon,

kétszeri lepárlással és egy új, korszerű technológiával.

Mert a minőségi, jó, zamatos pálinkához idő kell és a

mester több, mint 40 éves tapasztalata!

Február 15. napjáig, határidő-
ben beterjesztésre került Letenye
Város Önkormányzata 2024. évi
költségvetési rendelete, melyet
a február 15-i rendes ülésen
tárgyalt a képviselő-testület.

A költségvetési rendelet tár-
gyalását megelőzően az adóssá-
got keletkeztető ügyleteiből
eredő fizetési kötelezettségei-
nek a költségvetési évre és az
azt követő három évre várható
összege napirendi ponttal össze-
függő határozati javaslatot fo-
gadott el a testület. E szerint a
2024. évben 281.000.000 forint
helyi adóból és települési adó-
ból származó bevétellel számol-
nak. Emellett más bevételi for-
rást is terveztek, így mindössze-
sen 334.703.200 forint saját be-
vétellel számoltak. Hitel, kölcsön
felvétele, átvállalása a folyósí-
tás napjától a végtörlesztés nap-
jáig, és annak aktuális tőketar-
tozása mértéke 21,6 millió forint.

Farkas Szilárd polgármester
elmondta: a költségvetés terve-
zése a központi költségvetés
számainak alapján és az önkor-
mányzat által fenntartott intéz-
mények általi javaslatok alap-
ján került összeállításra úgy,
hogy a bevételi és kiadási fő-
összeg egyensúlyban legyen.
Mindezek alapján a 2024. évi
költségvetési rendelet bevételi
és kiadási főösszege pontosan
1.916.312.332 forint. A képvi-
selő-testület az önkormányzat

Elfogadták Letenye 2024. évi költségvetését

Február 9-én délután, a helyi termelői piac csarnokában tar-
totta hagyományos farsangi rendezvényét a Letenyei Hóvirág
Óvoda. A jelmezbe öltözött gyermekek és óvónők, dajkák cso-
portos produkciókat mutattak be a színpadon, majd zenés mulat-
sággal folytatódott a program, amelyen az óvodásokat szüleikkel
együtt vendégül is látták, de a zsákbamacska sem maradt el – fo-
galmazott igazgató, aki hozzátette:Hermán Zsoltné Szunyogh Éva
a gyermekek körében nagy népszerűségnek örvendett a rendez-
vény, a csarnok zsúfolásig megtelt, s a gyermekek szüleikkel egy
kellemes délutánt tölthettek el. Az eseményen készült produkciók
Letenye Város Önkormányzata közösségi oldalán érhetők el.

Farkas Szilárd polgármester a rendezvény kapcsán elmondta: a
helyi termelői piac fűthető épülete kiválóan alkalmas az eredeti
funkcióján kívül különböző rendezvények, közösségi események
megtartására is, melyre az utóbbi időben rendszeresen volt példa.

Óvodai farsangot rendeztek

2024. évi finanszírozási bevéte-
lek nélküli költségvetési bevé-
teli főösszegét 946.312.332 fo-
rintban állapította meg. A kép-
viselő-testület a Letenyei Közös
Önkormányzati Hivatal 2024.
évi költségvetésének bevételi és
kiadási összegét 229.523.220
forintban, a Letenyei Hóvirág
Óvoda 2024. évi költségveté-
sének bevételét és kiadását
351.012.085 forintban, a Fák-
lya Művelődési Ház és Könyv-
tár 2024. évi költségvetésének
bevételi és kiadási előirányza-
tait 84.705.000 forintban, a
Letenyei Család és Gyermekjó-
léti Központ 2024. évi költség-
vetésének bevételét és kiadásait
58.152.404 forintban, míg Le-
tenye Város Önkormányzata,
mint költségvetési szerv 2024.
évi költségvetésének bevételét és
kiadását 1.873.627.907 forintban
állapította meg. Valamennyi ön-
kormányzati intézmény tervezett
fejlesztést vagy eszközvásárlást.
A költségvetés várhatóan az év
folyamán többször módosításra
kerül, ahogy a korábbi gyakor-
lat is már megmutatta.

A költségvetési rendelet 4.
fejezet 7. szakasza a létszám-
gazdálkodásra vonatkozó ada-
tokat taglalja, mely szerint a
Letenyei Közös Önkormányza-
ti Hivatal 21 fővel, a Letenyei
Hóvirág Óvoda 34 fővel, Le-
tenye Város Önkormányzata 25
fővel, a Letenyei Család- és

Gyermekjólét Központ 7 fővel,
a Fáklya Művelődési Ház és
Könyvtár szintén 7 fővel dol-
gozhat a 2024. évben. A képvi-
selő-testület a közfoglalkozta-
tottak éves létszámát 20 főben
hagyta jóvá. Önkormányzati
létszámbővítést nem terveztünk
– tette hozzá a városvezető, aki
azzal folytatta: a polgármesteri
tisztség ellátásával kapcsolatos
feladatokra 800.000 forint össze-
get hagyott jóvá a képviselő-
testület, a civil szervezetek, ci-
vil jellegű kezdeményezést meg-
valósító magánszemélyek tá-
mogatására 2,1 millió forintot,
valamint saját forrásból kíván-
ják megoldani a Letenyei Ba-
romfitartási Programot is, melyre
1 millió forint áll rendelkezésre.

Farkas Szilárd kiemelte: a
Környezetvédelmi Alap forrás
felhasználásáról a képviselő-tes-
tület külön határozatban dönt,
ahogy a civil szervezetek részé-
re nyújtandó támogatásokról is.
Az önkormányzat és költségve-
tési intézményei esetében a net-
tó 500.000 forintot meghaladó
beruházási, felújítási feladatok
csak a polgármester írásos hozzá-
járulása alapján rendelhetők meg.

A képviselő-testület méltá-
nyossági alapon külön rende-
letben foglaltak szerint a lakos-
ság részére lakásépítéshez, vá-
sárláshoz, bővítéshez külön ren-

delet alapján támogatást nyújt-
hat a költségvetési rendeletben
meghatározott keret erejéig. A
képviselő-testület 2024. évben
a lakosság részére lakásépí-
téshez, vásárláshoz, bővítéshez
nyújtott támogatás keretét a ter-
vek szerint 2 millió forint
összegben állapította meg.

Farkas Szilárd végül hozzá-
tette: a költségvetés tervezése
és elfogadása során a kötelező
önkormányzati feladatok bizto-
sítását, az önkormányzati intéz-
mények biztonságos működését
tartották szem előtt. A polgár-
mester kitért arra is: a szoli-
daritási hozzájárulás tavalyi év-
ben 30 milliós nagyságrendet
képviselt, idén ez az összeg
megközelíti a 45 millió forin-
tot, ugyanis 2021-ben meg-
szűnt az adóerő-képesség miatti
elvonás beszámítási rendszere,
helyette a szolidaritási hozzá-
járulás általános érvénnyel szol-
gálja a jövedelmi különbségek
mérséklését. A jogszabály sze-
rint a szolidaritási hozzájárulás
alapja az önkormányzatok ipar-
űzési adóerő-képességet meg-
határozó adóalapja. A szolida-
ritási hozzájárulás mértéke to-
vábbra is lineárisan növekszik
az egy lakosra jutó adóerő-
képesség emelkedésével, mely
összeg a központi költségvetés
felé kerül teljesítésre.
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Kistérségi havilap

Február 20-án délelőtt Tis-
lér Istvánnal Mura Régió, a
ETT igazgatójával egyeztetett
Farkas Szilárd polgármester a
horvát-magyar határon átnyúló
interreg pályázatok célterületei-
ről és a hozzá rendelt európai
uniós forrásokról. A megbeszé-
lés során arra is kitértek, hogy
Letenye horvátországi testvér-
településeivel, ésLudbreggel

Határon átnyúló pályázatok

Perlakkal, a leendő, majdani
közös projektötleteket miként
tudnák hasznosítani a jövőben
pályázat benyújtásával.

Farkas Szilárd elmondta:
Tislér István sokat segített a
városnak, hiszen széles körű
horvát kapcsolatai révén rész-
ben neki is köszönhető, hogy
megújulhatott a letenyei kastély
földszinti épületrésze.

Február 14-én délelőtt a Le-
tenyei Mura Tanuszoda képvi-
selő-testület által javasolt nevet
viselő létesítmény építési beru-
házásával összefüggő helyszíni
bejárásra került sor az Építési
és Közlekedési Minisztérium
kezdeményezésére. A kivitelező
képviselője, veze-Téglás Tibor
tő-főtanácsos részletesen ismer-
tette a beruházás készültségi
fokát, az éppen zajló és még
hátralévő munkákat, feladato-
kat. A létesítmény műszaki át-

A tanuszoda bejárásán vettek részt

adás-átvétele hamarosan meg-
kezdődhet.

A bejáráson a Nemzeti Sport-
ügynökség (NSÜ) munkatársai,
az Építési és Közlekedési Mi-
nisztérium (ÉKM), valamint Le-
tenye Város Önkormányzata kép-
viselői vettek részt, s beszélték
át a fontosabb mérföldköveket
– fogalmazott Farkas Szilárd
polgármester. A helyszíni bejá-
ráson kitértek arra a problémá-
ra is, miként nyújt biztonságos
megoldást a medencék feltöltése.

Télbúcsúztató…

Húshagyókedden Letenye főterén Igric Tibi muzsikájára elbú-
csúztatták a telet és elégették a keiszebábot, majd a művelő-
dési házban az Azer Band talpalá valójára díjazták a legötlete-
sebb jelmezeket.

Fotó: FMHKFotó: FMHK

„Szövetségben a Vállalko-
zókkal” vállalkozásfejlesztési
projekt címmel, a Zala Vár-
megyei Kereskedelmi és Ipar-
kamara a Letenyei járás tele-
pülésvezetői részére szervezett
fórumot február 28-án Lete-
nyén. A projekt indító megbe-
szélés célja: tájékoztatás nyúj-
tása a járásban működő mikro-,
kis-, és középvállalkozások ré-
szére a kereskedelmi és ipar-
kamarai széleskörű támogatá-
sok biztosításáról.

A fórumon a letenyei Benkő
Lajos vállalkozó, cégtulajdo-
nos, a szervezet helyi elnöke
köszöntötte a résztvevő telepü-
lésvezetőket, majd az iparka-
mara jelenlévő szakemberei
ismertették a projektet, mely

Vállalkozásfejlesztési program
szerint: a vállalkozások fejlődé-
sének és versenyképességének
elősegítése érdekében jött létre,
melynek célja: a helyben mű-
ködő mikro-, kis-, és középvál-
lalkozások számára széleskörű
szakmai támogatást nyújtsa-
nak, lehetőséget biztosítva a
növekedésre, előrelépésre és a
sikerre.

A projekt március 12-én
délután, a letenyei Madárvilág
Ökocentrumban folytatódott, a
térség vállalkozásainak meghí-
vásával, részvételével, majd in-
gyenes képzések, tréningek
kezdődnek meg a jövőben. A
kereskedelmi és iparkamara va-
lamennyi vállalkozást felkeres
e témában – fogalmazott Far-
kas Szilárd polgármester.

Hirdetését
feladhatja a lapjaiba!Zalatáj Kiadó

Dél-Zala Murahíd • Pacsakörnyéke
Észak-Nyugat Zala • Szentgrót és Vidéke

Közép-Zala • Zalalövő és Környéke
Lenti és Vidéke • Zalatáj

zalatajkiado@gmail.com • zalataj@zelkanet.hu
92/596-936 • 30/378-4465
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Farsangi csákókban a kézműves foglalkozáson Letenyén.

Fotó: FMHKFotó: FMHK

A horvát-magyar határon
átnyúló interreg együttműkö-
dési lehetőségekről egyeztetett
Farkas Szilárd polgármester és
a Letenyei Közös Önkormány-
zati Hivatal Simo-munkatársai,
nyai Imre Zad-osztályvezető és
ravecz Bernadett projektme-
nedzser ,Miljenko Horvattal
Murakirály (Donji Krajlevec)
település polgármesterével és
településfejlesztési munkatársá-
val, Kristina Janković Ružić
asszonnyal.

A megbeszélésen Margit
Mirić ligetvári, (Draškovec)
iskolaigazgató is jelen volt, aki-
nek támogatására mindig szá-
míthat a letenyei önkormányzat
– fogalmazott a határ menti
város polgármestere. Az elkép-
zelések, szándékok továbbra is

A közös együttműködés reményében

közösek. Hamarosan megjelen-
nek a határon átnyúló pályázati
felhívások, kiírások, melyen
Letenye város ismét részt kíván
venni, természetesen partne-
reivel közösen, megerősítve a
már kialakult együttműködést.

A Magyarország-Horvátor-
szág Határon Átnyúló Együtt-
működési Program célja a két
ország és a települési partnerek
közötti fenntartható gazdasági
kapcsolatok megerősítése, fej-
lesztése, a természeti és kör-
nyezeti értékek megőrzése. A
jövőbeni tervek között szerepel
többek között az Andrássy-
Szapáry kastély emeletének
felújítása, színháztermének mo-
dernizálása is. Az előkészítő
megbeszélés e témát dolgozta
fel – tette hozzá a polgármester.

Nagysikerű hangverseny

Február 15-én a Filharmónia Ifjúsági hangversenysorozat har-
madik előadásán a Fool Moon Acapella énekegyüttes adott
nagysikerű hangversenyt Letenyén.

Fotó: FMHKFotó: FMHK

Közösségi, önkéntes mun-
kával végezték el a Letényéért
Közéleti Egyesület tagjai a
tulajdonukban lévő Fáma Háza
egyik melléképületének tetőfel-
újítását. A 2011 októberében át-
adott Fáma Háza, azaz a helyi
néprajzi értékek gyűjteménye
az egyesület tulajdonában van,
s a működtetését is a helyi civil

Önkéntes munkával újult meg
szervezet végzi. Ahogy Ráczné
Lánczok Zsuzsanna elnök fo-
galmazott: az épület nemcsak
kiállítótérként funkcionál, ha-
nem közösségi szintér is, ahol
rendszeresen zajlanak különbö-
ző programok, rendezvények,
események.

A részletekre későbbi szá-
munkban visszatérünk.

Február 22-én délelőtt az
Országos Mentőszolgálat regio-
nális igazgatójával, dr. Haness
Jánossal, Vincze Luca megyei
vezető mentőtiszttel, a szerve-
zet műszaki szakemberével, és
a helyi mentőállomás vezető-
jével, tárgyaltVlaj Zoltánnal
Farkas Szilárd polgármester,
Mikóné Farkas Ildikó alpolgár-
mester és a közös önkormány-
zati hivatal városfejlesztési- és
műszaki osztályvezetője.

A Letenye, Kárpáti utca
3/A. szám alatti, megüresedett,
2023. október 31. napjáig sür-

Térítésmentes használatba adják

gősségi orvosi ügyeleti ellátás-
sal összefüggő funkciót betöltő
épületrész helyiségeinek, esz-
közeinek további sorsáról szü-
lethet megegyezés márciusban.
Az Országos Mentőszolgálat
térítésmentes használatba veszi
az ingatlant és néhány ingó
tárgyat, a már működő letenyei
mentőállomás mentési felada-
tainak elősegítése érdekében. A
személyes egyeztetés további
fontos témája a mentőállomás
épületének és garázsainak fel-
újítása volt – tájékoztatta la-
punkat Farkas Szilárd.


